
 

 

jcp 2. december 2024 

Til: 

Klima- og miljøudvalget v/Jonas Paludan 

Økonomiudvalget v/Tomas Breddam 

 

Opgiv nu fjernvarmen, så vi kan søge tilskud til at 
udskifte gasfyret 
Landsbyrådet skal hermed opfordre Roskilde Kommune til at ophæve udpegningen af Ågerup og 

St. Valby som fjernvarmeområde, så beboerne får mulighed for at søge tilskud til at udskifte 

gasfyret. Dette i erkendelse af, at tilmeldingen nu meget længe har stået stille på lige godt 30 % 

tilslutning, hvilket er langt under de krævede 70 %.  

 

Det fremgår af Dagbladet 19.11.24, at Klima- og Miljøudvalget fortsat ønsker at holde åbent for 

tilmeldinger ”hen over vinteren”, men at den endelige beslutning ligger i Økonomiudvalget.  

 

I Landsbyrådet har vi glædet os over, at vi i foråret 24 fik et fjernvarmetilbud til alle i Ågerup og St. 

Valby. Derfor opfordrede vi alle i området til at tage stilling, ligesom vi sammen med FORS etablerede 

varmecaféer.  

Nu må vi imidlertid se sandheden i øjnene. Det er ikke realistisk at komme bare i nærheden af de 

ønskede 70 %. Tilmeldingen står ifølge FORS stille på 32,7 %, svarende til 193 husstande. Samtidig er 

det Landsbyrådets oplevelse, at langt de fleste i området HAR taget stilling. Endelig er vi vidende om 

at nogle af de store kunder i form af Søgaard Gartneri og BOSJ’s afdeling i Ågerupvænge har valgt at 

takke nej til fjernvarmen. Kombineret med at der i forvejen kun lige akkurat var gaskunder nok til at 

nå op over 70 %, gør det at vi må kaste håndklædet i ringen, så de mange som har ønsket at skifte til 

en grønnere varmeform får mulighed for at søge tilskud til det fra den Varmepumpepulje som 

Energistyrelsen forvalter. 

Vi skal derfor opfordre kommunen til snarest at ophæve udpegningen af Ågerup/St. Valby som 

potentielt fjernvarmeområde, så beboerne i området får mulighed for at komme videre med deres 

omlægning af varmeforsyningen.  

Venlig hilsen 

Jens Pedersen, formand 

Ågerup og Omegns Landsbyråd 


